
P R O T O K Ó Ł Nr XLVII/23 

z sesji Rady Gminy Cielądz 

z dnia 27 grudnia 2023 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 14:00 

a zakończono o godz.    15:50. 

 

Punkt 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdzając w chwili rozpoczęcia 

sesji obecność 12. radnych (nieobecnych 3. radnych: Mariusz Błąkała, Michał Gaca i Rafał 

Kucharski) i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał, otworzyła obrady 

XLVII sesji Rady Gminy Cielądz.  

Powitała przybyłych na sesję radnych, Wójta Gminy – Pawła Królaka, Skarbnika Gminy - 

Gabrielę Milczarską, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz sołtysów. 

Listy obecności: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości, stanowią załączniki do 

protokołu.  

Punkt 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa wystąpiła z zapytaniem, czy są uwagi 

bądź wnioski do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Do przedstawionego porządku nie zgłoszono uwag. Wobec tego porządek obrad zawierał 

następujące punkty: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Nr XLV/23 z dn. 13 listopada 2023 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2023 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-
2040. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cielądz na 2024 rok.  

8. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy.  

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad XLVII sesji Rady Gminy.  

 



Punkt 3.  

Protokół Nr XLV/23 z dn. 13.11.2023 r.  został wyłożony do wglądu poprzez 

opublikowanie na stronie Biuletynu Informacji Publicznej oraz udostępniony w wersji 

papierowej w Biurze Rady. Radni do protokołu nie wnieśli uwag i protokół w głosowaniu 

jawnym imiennym został przyjęty jednogłośnie 12. głosami „za". Imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. 

Punkt 4. 

 Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. O przedstawienie tematu 

poprosiła Skarbnika Gminy. 

 Skarbnik Gminy oznajmiła, iż w Wieloletniej prognozie finansowej zostały 

uaktualnione dochody i wydatki i podała kwoty po tych zmianach. Zostały też dokonane w 

WPF zmiany w załączniku Nr 2 związanym z przedsięwzięciami tj. 

1) w przedsięwzięciach bieżących tj.: 

- Program profilaktyki zdrowotnej w zakresie osteoporozy i wczesnego wykrywania 

osteoporozy – limit przewidziany na 2023 -15 tys. zł – został przesunięty na rok 2024; 

- wprowadzone zostało nowe zadanie „Usunięcie i unieszkodliwienie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Cielądz w 2023r. – w związku z tym, że umowa została podpisana                         

w 2023 r. wprowadzono to zadanie, a limit wydatków na 2023r.  wynosi 0,00 zł, a na 2024 

rok  100. 851,20 zł. 

2) w przedsięwzięciach majątkowych tj.: 

- zadanie pod nazwą Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości 

Sierzchowy i Sierzchowy Kolonia wraz przyłączami – przesunięte zostały wydatki z 2023 

roku na 2024r. Kwota zmniejszenia limitu w 2023 roku wynosi 276.930,83 zł; 

- wprowadzone zostało nowe zadanie pod nazwą „Budowa infrastruktury sportowej przy 

Szkole Podstawowej w Cielądzu" z uwagi na przesunięcie terminu wykonania zadania. Limit 

wydatków na 2023 r. wynosi  51.785,57 zł, a na 2024 rok -  1.957.449,43 zł.  

Na powyższym Skarbnik Gminy zakończyła omawianie projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, 

stwierdziła kworum a następnie zarządziła głosowanie. W związku z tym, iż były problemy 

techniczne elektronicznego systemu głosowania Przewodnicząca zarządziła przerwę. 

Po wznowieniu obrad nadal system nie działał, wobec tego Przewodnicząca Rady 

Małgorzata zarządziła głosowanie imienne, które odbyło się w ten sposób, że radny, po 



wywołaniu kolejno z listy przez Przewodniczącą Rady, wypowiedział się czy jest „za” 

uchwałą, czy jest „przeciw”, czy „wstrzymuje się od głosu”. 

Przewodnicząca Rady po przeliczeniu wyników ogłosiła wynik głosowania : uchwała 

została podjęta jednogłośnie – 12. głosami „za”. Uchwała Nr XLVII/318/23  i imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 5. 

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie na 2023 rok. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż  

zmiany budżetu na 2023 rok dotyczą:  

- w załączniku nr 1 wprowadzane są dochody, w tym dochody bieżące w kwocie 

8.685,17 zł, a dochody majątkowe zmniejszane są o łączną kwotę 1.649.196,48 zł; 

 - zmiany w planie wydatków to ogółem wydatki bieżące są zwiększane o kwotę  

593.868,95 zł, a zmniejszane są wydatki majątkowe o kwotę 2.234.380,26 zł i dotyczą 

przesunięcia środków z roku bieżącego na kolejny rok  - kwota 276.930,83 zł dotyczy zadania 

„Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości Sierzchowy i Sierzchowy 

Kolonia wraz z przyłączami jak również zadania – Budowa infrastruktury sportowej przy 

szkole w Cielądzu – kwota zmniejszenia 1.957.449,43 zł. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały.  

Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata 

Rosa  przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad 

przyjęciem uchwały poprzez wywołanie przez Przewodniczącą kolejno z listy radnego i 

wypowiedzenie się radnego czy jest „za” uchwałą, czy jest „przeciw”, czy „wstrzymuje się od 

głosu”. 

Przewodnicząca Rady po przeliczeniu wyników ogłosiła wynik głosowania : uchwała została 

podjęta jednogłośnie – 12. głosami „za”. Uchwała Nr XLVII/319/23 oraz imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 6. 

Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosiła Skarbnika Gminy – Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy poinformowała, iż podstawą opracowania WPF jest projekt uchwały 

budżetowej na 2024 rok - wartości planowane na koniec III kwartału 2023 roku, jak również 

dane sprawozdawcze z wykonania budżetu Gminy za lata 2022 i  2021. 



Na dzień podjęcia uchwały spłatę zobowiązań przewiduje się do roku 2040. Kwoty wydatków 

wynikające z limitów wydatków na przedsięwzięcia nie wykraczają poza okres prognozy 

kwoty długu. W związku z tym WPF została przygotowana na lata 2024-2040. Planowane 

dochody Gminy na rok 2024 wynoszą 33.874.355,79 zł, z tego; dochody bieżące – 

20.712.406 zł,  a majątkowe 13.161.949,79 zł. Planowane wydatki wynoszą 41.466.687,22 zł, 

z tego bieżące 21.828.356 zł, a majątkowe 19.638.331,22 zł. 

Wynik budżetu roku 2024 roku zamyka się deficytem – 7.592.331,43 zł. Zostanie pokryty: 

- planowanymi  kredytami i pożyczkami -5.931.777,00 zł ; 

- nadwyżką z lat ubiegłych pozostających z rozliczenia budżetu na koniec 2022r. i nie 

wprowadzonych do budżetu na 2023 r. - 463.500,35 zł ; 

- wolnymi środkami - 774 652,90 zł ; 

- środkami z rachunków lokat - 422.401,18 zł. 

Planowane przychody roku 2024  - 7.947.831,43 zł, a rozchody – 355.500 zł. 

Budżet roku 2025 również zamyka się deficytem w wysokości 743,971,50 zł. 

Spłaty zaplanowanych kredytów zarówno roku 2024 jak i 2025 zostały zaplanowane do roku 

2040. 

Planowana kwota długu na koniec 2024 roku wynosi 8.857.105 zł. 

W każdym roku objętym WPF spełniona jest relacja art. 243 ustawy o finansach publicznych. 

Na tym Skarbnik Gminy zakończyła omawianie WPF.  

Radni do projektu uchwały nie zgłosili uwag. Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt 

niniejszej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje na wspólnym posiedzeniu 

w dniu 23 listopada br. oraz w dniu 20 grudnia. Następnie poprosiła Wiceprzewodniczącego 

Michała Trzcińskiego o odczytanie uchwały Nr III/207/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 30 listopada 2023 roku  w sprawie opinii                     

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Cielądz oraz                            

o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego w 2024 roku. 

W związku z tym, że to projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zapytań 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Przed 

przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum, a następnie odbyło 

się głosowanie imienne poprzez wywołanie przez Przewodniczącą kolejno z listy radnego                     

i wypowiedzenie się radnego czy jest „za” uchwałą, czy jest „przeciw”, czy „wstrzymuje się 

od głosu”. 



Przewodnicząca Rady po przeliczeniu wyników ogłosiła wynik głosowania : uchwała 

została podjęta jednogłośnie – 12. głosami „za”. Uchwała Nr XLVII/320/23 i imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 7.  

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Cielądz na 2024 rok. Przewodnicząca Rady zaznaczyła, ze projekt 

uchwały radni otrzymali w terminie do 15 listopada, a następnie o przedstawienie projektu 

poprosiła Skarbnik Gminy Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy  oznajmiła, iż zgodnie z poprawkami, które były omawiane na ostatnich 

komisjach budżet przedstawia się następująco: 

- planowane dochody gminy  wynoszą 33.874.355,79 zł, z tego dochody bieżące 

20.712.406zł, a planowane dochody majątkowe – 13.161.049,79 zł, 

- planowane wydatki – 41.466.687,22 zł, z tego bieżące 21.828.356 zł, wyodrębnione tutaj są 

wydatki na: 

wynagrodzenia i pochodne – 12.917.253 zł 

wydatki związane z realizacją zadań statutowych – 5.917.453 zł 

dotacje gminy na zadania bieżące – 393.820 zł 

świadczenia na rzecz osób fizycznych – 2.449.830 zł 

obsługa długu – czyli spłata kredytów i pożyczek – 150.000 zł 

wydatki majątkowe – 19.638.331,22 zł i w tym są zaplanowane następujące zadania 

inwestycyjne: 

1) Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w miejscowości Sierzchowy                           

i Sierzchowy Kolonia wraz z przyłączami – 5.538.616,79 zł, 

2) Rozbudowa istniejącego ujęcia wody w Kuczyźnie polegająca na budowie studni 

głębinowej wraz z rurociągiem odprowadzającym wodę surową do stacji – 243.556 zł, 

3) Rozbudowa SU w Cielądzu – 62.000,00 zł, 

4) Poprawa gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Cielądz III etap. Budowa 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Komorów z włączeniem do gminnej 

oczyszczalni ścieków w Cielądzu – 1.865.049 zł, 

5) Przebudowa i rozbudowa Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Cielądzu – 352.350 zł, 

6) Modernizacja infrastruktury drogowej w Gminie Cielądz - remont dróg gminnych – 

2.270.000 zł, 

7) Przebudowa drogi gminnej nr 116105E w miejscowości Nowa Mała Wieś – 800.000 

zł, 



8) Modernizacja instalacji elektrycznej w budynku OSP Sierzchowy – 12.000 zł, 

9) Budowa infrastruktury sportowej przy Szkole Podstawowej w Cielądzu – 

1.957.449,43 zł, 

10) Rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej wraz z oddziałami przedszkolnymi oraz 

infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości Cielądz – 6.299.810 zł, 

11) Rewaloryzacja zabytkowej alei lipowo-kasztanowcowej w Stolnikach – 236.500 zł. 

Budżet Gminy zamyka się deficytem w wysokości 7.592.331,43 zł. 

Zaplanowane przychody w 2024 roku to kwota 7.947.831,43 zł, a rozchody czyli spłata 

zaciągniętych kredytów – 355.500 zł. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie budżetu gminy Cielądz na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Małgorzata Rosa przypomniała, że projekt uchwały 

budżetowej był przedmiotem pracy komisji stałych na posiedzeniu w dniu 23 listopada oraz   

w dniu 20 grudnia i uzyskał pozytywną opinię każdej komisji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących stałych komisji o przedstawienie 

opinii komisji w sprawie projektu budżetu Gminy Cielądz na rok 2024. Opinie kolejno 

przedstawili: 

-  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – Przemysław Jędrzejczyk, 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Iwona Machnicka, 

- w zastępstwie za Komisję Skarg, Wniosków i Petycji – Przewodnicząca Rady – Małgorzata 

Rosa, 

- Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa – Adama Michalak.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o odczytanie przez 

Wiceprzewodniczącego Michała Trzcińskiego Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Cielądz 

na 2024 rok. Uchwała RIO stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w przedmiocie uchwały budżetowej. Radni nie 

podjęli debaty, wobec tego przystąpiła do odczytania projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Cielądz na 2024 rok.  

Przewodnicząca Rady przed głosowaniem stwierdziła kworum, następnie odbyło się 

głosowanie nad przyjęciem uchwały tj. głosowanie imienne poprzez wywołanie przez 

Przewodniczącą kolejno z listy radnego i wypowiedzenie się radnego czy jest „za” uchwałą, 

czy jest „przeciw”, czy „wstrzymuje się od głosu”. 



Przewodnicząca Rady po przeliczeniu wyników ogłosiła wynik głosowania: uchwała 

została podjęta jednogłośnie – 12. głosami „za”. Uchwała Nr XLVII/321/23 oraz imienny 

wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 8. 

 Kolejny punkt sesji dotyczył informacji o pracy Wójta Gminy w okresie 

międzysesyjnym i wykonania uchwał Rady Gminy.   

Wójt Gminy Paweł Królak oznajmił, iż ostatni okres to głównie okres rozliczania 

wszelkich inwestycji oraz składania wniosków.  

Punkt 9. 

 W wolnych wnioskach zostały podjęte następujące sprawy. 

Wójt Gminy podziękował za wzięcie udziału w otwarciu szkoły podstawowej                               

w Sierzchowach. Wyraził zdanie, że odbiór jest pozytywny a zainwestowane środki w kwocie 

ponad 2,6 mln zł wystarczą na kolejne lata funkcjonowania tej placówki. Podziękował za 

miniony trudny rok, ale dodał, że chyba przyszły nie będzie łatwiejszy. Stwierdził jednak, że 

przy dobrej współpracy da się radę. 

Poinformował, iż w dniu dzisiejszym pojawiła się informacja o możliwości składania 

wniosków Sołectwo na Plus - termin do 11 stycznia  2024 roku. Można złożyć trzy wnioski,                      

a o dwa będzie walczył i popierał tj. Ossowice – gdyż w 2025 roku 100 – lecie OSP oraz 

Niemgłowy – doposażenie nowo wybudowanego budynku. W sprawie trzeciego wniosku 

czeka na propozycje.  

Na zakończenie w imieniu Prezesa firmy Herco wręczył promocyjne kalendarze na 2024 rok. 

Dodał jeszcze, że nieprawdziwe są informacje o słabej kondycji firmy. Firma dostała 

dofinansowanie i będzie się rozwijała, dobudowywała następną halę. 

Podziękował za współpracę w 2023 roku i złożył życzenia na Nowy Rok. 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa złożyła najpierw solenizantom życzenia imieninowe, 

a następnie noworoczne życzenia. 

Punkt 10.  

 Na powyższym wyczerpany został porządek obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zamknęła obrady XLVII sesji Rady Gminy 

Cielądz.  Na powyższym protokół zakończono.  

              Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała                                                                                      Małgorzata Rosa 

Bogusława Kobacka 


